

REFERAT

Skolebestyrelsesmøde

Onsdag 12.10.2022

17.00 – 20.00 inkl. forplejning

Deltagere:

Michael og Freya deltog ikke

Forberedelse:

Læse princip om klassesdannelse

Orienter sig i tildelingsmodellen

Læse eksisterende princip for undervisningens ordning

Mødeleder:

Marie/Thomas

Referent:

Monica

17.00 – 17.10

Nyt fra Elevrådet

v/Signe, Freya

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m.
Der har ikke været møde i elevrådet siden sidst.

17.10 – 17.20

Nyt fra personalegruppen

v/ Susanne og
Henrik

Medarbejderne informerer om nyt fra personalegruppen.
Susanne: der er A-uge, børn fra 0.-9. klasse er delt op i 4 hold. Der er kommet en ny medarbejder, da der er opnormeret på personalet. I blok A vil de gerne blive bedre til at synliggøre alle de aktiviteter som er i gang.
Hulen holder Halloween-arrangement
Henrik: der har været et fællesarrangement for lærerne i kommune med workshops. Det var et rigtig godt arrangement med Louise Klinge (relations-kompetence). Hvordan ser lærerne på arbejdssituationen i dag: lærerne har meget travlt, primært med enkeltsager, hvor eleverne har brug for ekstra hjælp og det tager meget tid og kræfter.
Der er mange henvendelser fra forældre på mail, også med en meget hård tone. Der er brug

for fokus på den tid lærerne bruger og hvilke forhold vi byder medarbejderne.
Lærerne vil gerne have møder med skolebestyrelsen, hvor man mødes i de enkelte blokke.

17.20 – 17.30

Nyt fra ledelsen

v/Thomas

Orientering om proces for mobilfri skole
Punktet om mobilfri skole blev udskudt

Ledelsen vil prioritere at mødes hver fredag. Lederne bruger 3-5 timer om dagen på møder om enkeltsager.
Vi skal have fokus på kommunikationen mellem skole og hjem, så det er tydeligt, hvornår man tager kontakt til pædagog/lærer/leder. Hvordan bruger vi hinandens tid bedst?
Ved Gang i Gribskov har en gruppe piger været i slåskamp. Det har medført politianmeldelser og der har været flere skoler involveret. Vi kigger på tilsynspligten, med den vinkel at vi samtidig skal gøre de unge klar til ungdomslivet. Der har været et godt møde mellem blok A og B, hvor pædagogerne har talt med hinanden om hvordan de kan bruge hinanden bedre.

17.30- 18.15

Rundtur på skolen

v/Thomas

Vi tog den korte tur rundt

18.15 – 18.25

Godkendelse af princip om klassesdannelse

v/Marie og Thomas

Princippet har været op før sommerferien og det kan nu godkendes. Ved klassesdannelse skal der være fokus på klassedynamikken og det synes vi princippet bakker op om. Princippet blev godkendt og deles på hjemmeside og aula.

18.25 – 18.30

Visionsproces

v/Marie og Thomas

Kick off d. 22.11.22

Mødet bliver afholdt 17:30-20:30. Indkaldelse sendes ud til elever fra elevrådet 6. -9. klasse, trivselsforældre, bestyrelse og personale. Thomas forventer at sende invitationen ud inden efterårsferien.

18.30 – 18.45

Orientering om ordblindeindsatser på Bjørnehøj

v/Thomas

Præsentation af Bjørnehøjskolens læsehandleplan. Fokus er på at hjælpe børnene så tidligt så muligt. Planen understøtter lærerne i at arbejde systematisk med elevernes læse- og skrivekompetencer.

Læsevejlederne sidder med i dansk-netværkene, og det giver et løft i den faglige del af arbejdet. Der er også fokus på hvornår det giver mening at tage ordblindetesten, oftest i 4-5. klasse, men der bliver arbejdet med redskaberne tidligere.

Testbatteriet er et godt værktøj, som giver en god tilbagemelding til lærerne med indsatsområder.

Læsevejlederne er med på intro-møde med forældrene til 0. klasserne, så pædagogerne også bliver klædt på til at understøtte eleverne. Der er sparring mellem læsevejlederne på Bjørnehøjskolen og Ramløse Skole, så eleverne bliver mødt med de samme tilgange. Der bliver opfordret til, at der lægges et kort skriv om læsehandleplan på skolens hjemmeside.

18.45 – 18.55

Planlægning af møde om evaluering af tildelingsmodellen

v/Thomas og Marie

Tildelingsmodellens fokus var, at modellen skulle kunne dække de lovbundne opgaver. Der var fokus på dækningsgraden. Elementerne i tildelingsmodellen var: matrikel, klassetildeling, elevtildeling.

Hvis en skole når under en dækningsgrad på 100%, skal der gives 1 mio. kr. i ekstra tilskud.

Tilskuddet tages fra de øvrige skoler.

Det giver en usikkerhed i budgetlægningen, når en skole i løbet af et budgetår kan komme under 100%.

Der mangler fokus på mængden af ledelse i forhold til børn eller ansatte. Kunne dette blive medtaget som et kriterie i en evaluering af modellen?

Økonomien skal være sikret i kalenderåret og vi skal kunne vide at den holder.

Vi talte også om skolestruktur og at det er et nyt udvalg, der ikke har mødt bestyrelserne før.

18.55 – 19.05

Planlægning af møde med udvalget for skolebestyrelser

v/Thomas og Marie

Thomas sender dagsorden ud. Har vi nogle punkter, vi gerne vil have med:

Inklusion, hvad er de politiske rammer, mål og økonomi.

Den gode dialog med forældre

Børns trivsel efter corona? Skolevægning, angst

Hvorfor er politikerne i dette udvalg, hvad er jeres visioner? Hvor er vi om tre år?

Mistrivsel blandt de ældre elever, kunne det give mening at undervise mindre og have mere fokus på relationsarbejde

Fastholdelse og rekruttering af medarbejdere

19.05 – 19.25

Drøftelse af morgentrafiksituationen

v/Thomas

Der skal udarbejdes en udførlig trafikpolitik. Det lokale politi kommer forbi d. 15. november for at observere morgentrafikken. Skal der være skolepatrulje?
Sikker skolevej har været et politisk fokuspunkt. Kan vi få hjælp fra politikerne? Kan trivselsgrupperne komme i spil for at få flere børn til at cykle i skole?

19.25 – 19.35

Status på økonomi

v/Thomas

Der var økonomigennemgang i går. Der er disponeret for 99% af budgettet. Der er 230.000 kr. i overskud af de tildelte midler. Der er lagt en stor post ind i budgettet til investering i ChromeBooks.
Fo'en var på 95% af budgettet, så der er luft til disponering. Vi har også opnormeret på bemanning, så der også er flere timer ind i skolen. Fo'en har pba corona fået lov til at overføre større beløb end 3%, så økonomien er større end den har været før corona.
Det står nu i styrelsesvedtægterne, at der kan overføres 3%.

19.35 – 19.45

Forældrehenvendelse vedr. tid til frokost i indskolingen

v/Michael og Marie

Der er taget beslutning om, at i indskolingen afsluttes 4. lektion kl. 11:20, hvor der oftest er både en lærer og en pædagog til stede under opstarten. Der er en pædagog på legepladsen fra 11:30, så hurtige børn kan sendes på legepladsen. Frikvarteret slutter kl. 12.15.
Hvis man på forhånd har bestilt kantine mad bliver maden leveret i blokken. Mælketaskerne er pakket på forhånd, så de er klar.
Der er fokus på, at det skal være en rolig og rar situation og børnene bliver opfordret til at spise.

Der er skabt rammer for at børnene i indskolingen har 25 minutter til at spise i.

19.45 – 19.50

Revision af princip for undervisningens organisering

v/Marie

Nedsættelse af arbejdsgruppe

Princippet trænger til en opdatering, her vil organisering af frokostpausen også blive en del af princippet.

Henrik, Julie og Marie og en ledelsesrepræsentant er i arbejdsgruppen.

19.50 – 20.00

Evt.

v/alle

Henrik spørger om vi har en repræsentant i lokalrådet. Julie kan godt være repræsentanten. Julie: Forsamlingshuset vil gerne lave en byfest: Annisse på den anden ende, det bliver lørdag d. 24. juni. Hvordan kan skolen deltage? Det bliver med boder (10-13/14), børnedisko og voksendisko. Skolen vil gerne deltage, og melder tilbage hvordan skolen kan være en del af festen

Punkter til kommende møder:

Meddelelsesbog

Princip for kommunikation mellem skole og hjem – skal den opdateres? Skal det med på Forældreforum?

Beredskabsplaner og tilsynspligt